## 总第 276 期 **4** 2 0 2 1

2021年2月10日出版



主 编 李新烽 副 主 编 王林聪 常务副主编 安春英 编辑部主任 詹世明

#### 编辑委员会

(以王刘安李李杨沐张张洪贺黄詹姓聪民英山彪光涛春红红萍兴明春安智 然张周姚唐韩为新鸿伟绍新建宏振 横起志志

# [俄罗斯] 瓦西列夫

### 编辑部成员

史晓曦 安春英 詹世明 樊小红

### 目 次

・热点透视・

3 关于非洲阿拉伯国家通史研究的若干问题 王铁铮

· 主题讨论 ·

### 中国与西亚非洲国家共建高质量"一带一路"

26 全球公共卫生治理合作:以中非共建"健康丝路" 为视角 曾爱平

[48] "数字丝路"背景下的中非电子商务合作 黄梅波 段秋韵

97 中阿共建"天基丝路": 现状、问题与对策 蔺陆洲

・研究论坛・

122 英国在伊拉克的殖民主义遗产及影响

「英国〕西万・赛义徳

[138] 冷战后韩国对非洲政策的范式转换:从政治功利 主义到经济实用主义 郭 锐 梁立昌

# WEST ASIA AND AFRICA

 $\frac{\text{No. 1}}{\text{February 2021}}$ 

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E – mail; waaa@ cass. org. cn Website; http://www.xyfzqk.org

#### **CONTENTS**

#### IN FOCUS

3 Issues in the Study of the General History of African Arab Countries

Wang Tiezheng

#### SPECIAL ISSUE

# Joint Cooperation of China with West Asian and African Countries on Building the High Quality "Belt and Road"

- 26 Global Public Health Governance Cooperation: A Perspective of China Africa Joint Development of "Silk Road of Health"
  Zeng Aiping
- 48 China Africa E commerce Cooperation under the "Digital Silk Road" Initiative

  Huang Meibo & Duan Qiuyun
- 73 Blue Economy Empowers the High Quality Development of China Africa "The 21st Century Maritime Silk Road": Internal Mechanism and Practical Path

  Zhang Chunyu
- 97 China Arab Joint Construction of "Space Silk Road": Status, Problems and Countermeasures

  Lin Luzhou

#### ACADEMIC FORUM

- 122 The Legacy of British Colonization in Iraq and Its Impact [UK] Seevan Saeed
- 138 The Paradigm Shift of ROK's Policy toward Africa after the Cold War:
  from Political Utilitarianism to Economic Pragmatism Guo Rui & Liang Lichang